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Provinciale verkiezingen 2023 Gelderland 

Samenvatting fietsitems 

CDA 

Verkeersveiligheid, (snel)fietsen Verkeersveiligheid is en blijft een speerpunt voor het CDA. Elke weggebruiker 

dient veilig en vlot van de provinciale infrastructuur gebruik kunnen maken. Om de veiligheid te vergroten is 

onderwijs, fysieke aanpassing en innovatie nodig. 

Het CDA wil:  

• dat de provincie samen met de inwoners, gemeenten en regio’s een inventarisatie en aanpak maakt van 

gevaarlijke punten op het Gelderse wegennet;  

• dat daarbij met name organisaties zoals scholen, de Fietsersbond, de Wandelbond, Veilig Verkeer Nederland 

en ouderenbonden actief worden betrokken. Aangeven hoe bepaalde situaties op de provinciale wegen voor 

jongeren en ouderen veiliger kunnen;  

• dat het fietsexamen blijft bestaan en dat de provincie hierin een rol blijft spelen; 

 • dat we de vrij liggende fietspaden langs N-wegen optimaler maken, waarbij we rekening houden met de diverse 

gebruikersgroepen. - Fiets – snelle fiets -fietspaden Meer en veiliger fietsen heeft een positieve invloed op de 

gezondheid van de Gelderlanders. Op de fiets gaan voorkomt niet alleen files, maar is ook aantoonbaar goed 

voor de eigen gezondheid. Voor zowel de scholier, forens als de toerist zetten wij sterk in op het realiseren van 

een hoogwaardig bovenlokaal (snel-)fietsnetwerk. Verschillende doelgroepen vragen een andere kijk op de 

fietspaden. Snelfietspaden voor lange afstanden stimuleren het gebruik van de (elektrische) fiets op de lange 

afstand. Voor het woon-werk verkeer is de transitie van auto naar fiets cruciaal. Snelfietsroutes zijn logisch, veilig 

en optimaal. Van de dagelijkse verkeersbewegingen in Gelderland is 35 % fietsbewegingen en is 4% openbaar 

vervoerbewegingen. Dit staat haaks op de verhouding aan investeringen die we doen in fietspaden en het OV. 12 

Het CDA wil:  

• af van het idee dat de auto altijd prioriteit heeft in het mobiliteitsontwerp en veel meer ruimte geven aan fiets, 

voetganger en goed openbaar vervoer;  

• dat er meer wordt geïnvesteerd in fietspaden om de doelstelling van mobiliteit door fietsen op de norm van 35% 

te krijgen (nu is dit in Gelderland 27%);  

• daarbij het accent leggen op het versneld realiseren van een hoogwaardig veilig bovenlokaal netwerk van 

snelfietspaden als aantrekkelijk alternatief voor woon- werkverkeer. 

VVD 

Fietsinfra – voor het woon/werkverkeer, bereikbaarheid in de steden en de toeristische aantrekkingskracht van de 

provincie zal het netwerk van anticiperen over het toenemend aantal mensen dat overstapt van de  

oplaadvoorzieningen en heeft effecten op de verschillen in snelheid. 

 

D66 

D66 geeft de fiets en het openbaar vervoer prioriteit. Het OV en de fiets moeten een zo aantrekkelijk mogelijk 

alternatief voor de auto zijn. We maken daarom gebruik van hubs en breiden het huidige netwerk van 

snelfietspaden verder uit. 



D66 wil gebruikmaken van hubs; verzamelpunten waar bussen, treinen, fiets, auto en andere vormen van vervoer 

bij elkaar komen. Reizigers kunnen hier gemakkelijk overstappen op een andere vervoersvorm. D66 wil dat deze 

hubs ook op bedrijventerreinen komen zodat woon-werkverkeer met het OV een aantrekkelijk alternatief is voor 

de auto. 

D66 wil een uitbreiding van het huidige netwerk van snelfietspaden, denk aan de Betuweroute en het 

Rijnwaalpad. Snelfietspaden maken het aantrekkelijker om ook middellange afstanden te overbruggen op de 

fiets. Deze snelfietspaden worden ook onderdeel van het netwerk van en naar hubs. Zo wordt de overstap van 

fiets naar openbaar vervoer makkelijker. Tot slot wil D66 dat er wordt gekeken naar mogelijkheden om laadpalen 

langs snelfietspaden te plaatsen om elektrisch fietsen aantrekkelijker te maken voor forenzen én toeristen. 

Studenten en scholieren zijn afhankelijk van goede en veilige fietspaden om van en naar school te komen. 

Studenten gebruiken ook vaak de trein en/of de bus om naar hun bestemming te komen. D66 wil zorgen dat 

scholieren en studenten moeiteloos en veilig heen en weer kunnen reizen en pleit daarom voor prettig OV en 

goede fietsroutes. 

. D66 ziet de veerdiensten over de Gelderse rivieren ook als een onmisbare schakel in het vervoernetwerk. 

D66 wil zorgen dat de snelfietspaden goed aansluiten op een Europees netwerk van fietspaden, zodat de fiets 

ook een grotere rol speelt in het vervoer over de grens. 

D66 pleit voor een lagere maximumsnelheid op provinciale wegen door een aanpassing van de weginrichting. 

Ook vindt D66 dat er op provinciale wegen beter moet worden gecontroleerd op snelheidsovertredingen. Alleen 

zo garanderen we veiliger en milieuvriendelijker rijgedrag.  

PvdA 

Het beperken van de maximumsnelheid op een aantal wegen en het scheiden van fietsers en automobilisten kan 

bijdragen aan de veiligheid. Een goed voorbeeld is de nieuwe onderdoorgang in Dieren. Automobilisten kunnen 

doorrijden, fietsers en voetgangers hebben een veilige oversteek. Denk hierbij ook aan het veiliger maken van 

spoorovergangen voor fietsers en voetgangers. Wanneer gemeenten daar werk van willen maken, zoals de 

gemeente Renkum bij Wolfheze, doet de provincie mee. 

De toegankelijkheid van onze dorpen, steden, natuurgebieden en Gelderse landschappen is van groot belang. 

We willen blijven investeren in de recreatieve infrastructuur in combinatie met natuur- en landschapsontwikkeling. 

Een goed netwerk van wandel-, fiets- en ruiterpaden is daarbij essentieel.  



GroenLinks 

De toegankelijkheid van onze dorpen, steden, natuurgebieden en Gelderse landschappen is van groot belang. 

We willen blijven investeren in de recreatieve infrastructuur in combinatie met natuur- en landschapsontwikkeling. 

Een goed netwerk van wandel-, fiets- en ruiterpaden is daarbij essentieel. Concreet stellen we voor: 

snelfietsroutes op o.a. de Veluwe (Harderwijk - Apeldoorn, Amersfoort - Harderwijk), Stedendriehoek, Arnhem - 

Nijmegen e.o., Achterhoek (Doetinchem – Winterswijk -Groenlo, enz.) en de Betuwe (Zaltbommel – Tiel – 

Nijmegen). ’s Nachts moeten de fietspaden in provinciaal beheer, in het kader van veiligheid voor mens en dier, 

goed verlicht zijn. Het snelfietspad tussen Arnhem en Nijmegen moet bij het kruisen van de nieuw aan te leggen 

Dorpensingel via een fietstunnel lopen – de gemeenten Nijmegen en Lingewaard, voor wie de Dorpensingel een 

graag geziene ontwikkeling is, dragen daar naar rato aan bij. 

op de verkeershubs die overal in de provincie ontwikkeld worden is voldoende ruimte om verschillende 

typen fietsen te stallen (ook met laadmogelijkheid voor e-bikes). 

GroenLinks wil dat Provincie Gelderland in samenwerking met gemeenten een (door) 
ontwikkelprogramma opstelt voor verbetering en uitbreiding van comfortabele en veilige fietsroutes voor 
de diverse soorten fietsgebruik, zowel voor woon-werkverkeer, schoolroutes en recreatie. De provincie 
helpt ook bij de financiering. 
Verbetering van de grotere fietsinfrastructuur tussen woonkernen krijgt prioriteit, zowel voor beschikbare 
routes als voor het kunnen verwerken van meerdere soorten fietsverkeer op die routes. 
 

GroenLinks wil focus op fietsveiligheid. We werken niet alleen aan fietsverkeersveiligheid op de 
provinciale paden maar we stimuleren ook de gemeenten om te werken aan veiligere gemeentelijke 
paden. 
GroenLinks wil dat je op de fiets zo weinig mogelijk barrières tegenkomt. Daartoe moet de fiets veel vaker 
voorrang krijgen op ander verkeer en is de aanleg van fietstunnels en fietsbruggen, zoals de fietsbrug 
tussen Culemborg en Houten, zeer gewenst. 
Provincie Gelderland biedt gericht maatwerk voor ondersteuning van veerverbindingen die van belang 

zijn voor Gelderse gemeenten; vooral ook voor fietsers, wandelaars en scholieren. Waar het gaat om 

verbindingen met andere provincies wordt samenwerking met de overkant tot stand gebracht. 

Het gebruik van de fiets hoort aan alle kanten gestimuleerd te worden: optimale lichaamsbeweging en minimale 

milieubelasting! Provincie Gelderland kan zorgen voor comfortabele, veilige fietsroutes voor alle soorten fietsen 

bij woon-werkverkeer en voor recreatie. Daarbij hoort zeker ook aandacht voor de snelheidsverschillen tussen de 

verschillende soorten fietsen. We willen goede voorzieningen voor fietsen bij OV-knooppunten. In het verkeer 

moet de fiets veel vaker voorrang krijgen. We willen het oversteken van provinciale wegen door fietsers en 

voetgangers veiliger maken door de snelheid van het autoverkeer te verlagen, beveiligde oversteekplaatsen te 

creëren, fietsers vaker en langer groen te geven en waar nodig fietstunnels en -bruggen aan te leggen. 

GroenLinks wil dat Provincie Gelderland in samenwerking met regio’s en gemeenten een gedegen 

ontwikkelprogramma voor het fietsverkeer in de breedst mogelijke zin opzet en ook helpt in de financiering 

daarvan. 

 

 

 



Christenunie 

De verschillende collectieve vormen van vervoer moeten betaalbaar en veilig zijn voor iedereen. De ChristenUnie 

hanteert daarom als voorkeursvolgorde ‘STOP’: Stappen, Trappen, Openbaar vervoer en Privévervoer. 

Wandelen en fietsen zijn duurzaam en gezond. Stappen en trappen hebben een recreatieve functie, maar zijn 

ook steeds vaker de eerste keus voor verplaatsing bij korte en middellange afstanden. De provincie maakt ruimte 

voor voetgangers en fietsers in haar provinciaal beleid en bij nieuwe gebiedsontwikkelingen. Bijzondere aandacht 

is er voor inwoners met een beperking; De provincie investeert in uitbreiding van fietssnelwegen die aantrekkelijk 

zijn voor woonwerkverkeer. De fiets is een doelmatige vorm van vervoer voor reizen van 15-25 kilometer. De 

recreatieve functie en praktische functie worden hierbij gecombineerd. De ChristenUnie biedt daarmee ruimte 

aan de snelle fietsers (e-bikes, Speed pedelecs en racefietsers) 

PvdD 

De Partij voor de Dieren wil ruim baan voor fietsers en voetgangers. De provincie gebruikt haar invloed om te 

stimuleren dat de voetganger prioriteit krijgt, dan de fietser, dan het openbaar vervoer, en daarna pas 

gemotoriseerde voertuigen. Daarbij wordt altijd rekening gehouden met mensen met een functiebeperking. De 

provincie investeert in veilige wandel-, fiets- en snelfietspaden. • Woon-werkverkeer met de auto wordt 

teruggedrongen, onder andere door het aanmoedigen van het gebruik van (elektrische) fietsen. • De provincie 

stimuleert innovatief gebruik van vervoer, zoals elektrische deelauto’s en deelfietsen. • Verkeersongevallen en 

dodelijke slachtoffers onder mensen en dieren op provinciale wegen worden teruggedrongen. Daarvoor worden 

instrumenten zoals snelheidsverlagingen, aangepaste weginrichtingen en innovatieve technieken ingezet. •  

50PLUS 

Niets over fiets 

BBB 

Het behoud van kleine veer(boot)verbindingen in onze rivierrijke provincie krijgt onze aandacht, evenals een 

(uitbreiding van) een goed wandel- en fietsnet in onze mooie provincie. 

BB is voor verbetering van fietsverbindingen en de veiligheid van onder andere fietsers. In steden en dorpen kan 
dit inderdaad betekenen dat auto’s soms minder goed kunnen doorrijden. Echter buiten steden en dorpen moet 
juist de auto en fietser vanwege de veiligheid gescheiden van elkaar worden door veilige fietsroutes van stad 
naar dorp en dorpen onderling aan te leggen.  De maximumsnelheid op provinciale wegen moet worden verlaagd 
van 80 naar 60 km per uur 

BBB is tegen een structurele verlaging van de snelheid naar 60km/h op alle provinciale wegen. BBB wil wel meer 
aandacht voor de veiligheid op de weg. Per regio komt er een overzicht van de knelpunten en maatregelen die de 
verkeersveiligheid kunnen vergroten in overleg met de lokale bewoners en wordt er gekeken hoe we de vele 
wildaanrijdingen terug kunnen dringen. 

De verkeersveiligheid op en rond provinciale wegen is op veel plaatsen slecht. De provincie dient snel geld 

vrij te maken om langs dijken, zoals in de Bommelerwaard, vrij liggende fietspaden te maken. 

Scholierenroutes verdienen extra aandacht. Op dit moment leiden verkeersstromen dwars door 

dorpskernen tot veel ongelukken, helaas ook met dodelijke afloop. BVNL wil dat de provincie hier actief op 

ingrijpt door gevaarlijke situaties, zoals in Loenen en Malden, overal in kaart te brengen en te kiezen voor 

nieuwe routes bij voorkeur om de dorpskernen heen. In plaats van het pappen en nathouden'-beleid van 

opnieuw inrichten en autoverkeer te dwingen er (stapvoets) doorheen te blijven rijden. 

Snelheidsbeperkingen invoeren onder het mom van duurzaamheid leidt tot nieuwe problemen met 

handhaving en vermindert de snelle bereikbaarheid, terwijl het beter afstellen van verkeerslichten en 

inzetten op betere handhaving voor de hand ligt. 

 



FVD Niets over fiets 

BVNL is voor het behoud van alle Gelderse veren. De veerponten zijn onderdeel van de Gelderse infrastructuur 

en wanneer deze wegvallen worden vele scholieren, wandelaars en fietsers gedupeerd. Omrijden leidt tot meer 

en onnodige verkeersbewegingen. Het Gelderse Verenfonds raakt leeg. De provincie dient dit gevuld te houden 

om ondernemers die deze cruciale infrastructuur over de Gelderse rivieren nog overeind houden, actief te 

ondersteunen. En waar dit niet kan, dient de provincie alternatieven te verzorgen door fiets- en wandelbruggen. 

Vergroten van de verkeersveiligheid op N-wegen door vrij liggende fietspaden en rondwegen. 
 
JA21 
 
Inzetten op verkeersveiligheid, door het veilig en duurzaam inrichten van wegen, met oog voor zowel fietser als 

automobilist 

Lokale partijen GDL 

inrichting en verbeteren lange afstanden fietspaden voor (snelle) fietsen 

Continueren Verenfonds blijft een vereiste voor onze provincie 

Behoud huidige (voet-)verenfonds in Gelderland 

 

ONS Gelderland 

Voldoende fiets- en wandelpaden en deze aantrekkelijk maken. Ook voor recreatie. Fietsen stimuleren in centra 

en hier voldoende mogelijkheden voor beiden. 

PVV Gelderse veren dienen in stand gehouden te worden. 

 

SGP 

. Toenemend probleem zijn ongevallen op fietspaden door de grote variatie aan snelheden op de fietspaden. 

Daarom maken we ruim baan voor de fiets! 

Aandacht voor preventie, ook onder de fietsers en bestuurders van brommers en scooters; • Meer ruimte voor 

fietsers, onder andere door de aanleg van een netwerk van snelfietsroutes; • Voldoende wildafschrikkende 

maatregelen aan te brengen; • Bij kruispunten en op onveilige wegvakken met veel vrachtverkeer (bijvoorbeeld in 

Loenen) eventueel de snelheid verlagen om meer overzicht te creëren, minder ongelukken en minder grote 

impact van eventuele botsingen;  

Verkeerssystemen worden ‘smart’ uitgevoerd. Zo regelen we vlotte doorstroming op kruisingen door slimme 

verkeersregelinstallaties en geven we (snel)fietsroutes sneller groen. 

 

SP 

Wil je Gelderland leefbaar houden, dan zal de provincie moeten investeren in beter en betaalbaar Openbaar 

Vervoer. Dan zal zij meer mensen moeten stimuleren om met de fiets, de bus, de trein en te voet te reizen 

Fietsen is gezond, goed voor het milieu en helpt in het tegengaan van verkeersdrukte. Om de concurrentie aan te 

gaan met de auto wil de SP investeren in nieuwe en goed onderhouden (snel)fietspaden. Tijdens de pandemie 

zijn veel meer mensen gebruik gaan maken van de (elektrische) fiets. Recreatief of voor het woon-werk verkeer. 

De druk op de fietspaden is daardoor enorm toegenomen. Fietsfiles in de spits en overvolle fietspaden zijn een 

probleem. De SP wil dat de provinciale fietspaden op die drukke punten aangepast of verbreed worden zodat 

langzame en snelle fietsers veilig gebruik kunnen maken van deze fietspaden. Op alle Provinciale wegen moeten 



veilige oversteekplaatsen voor fietsers komen als die er nog niet zijn. Ook moeten er meer leenfietsen komen bij 

provinciale treinen om zo het fietsen ook meer te stimuleren. De SP is voorstander van goede voorzieningen voor 

alle fietsers. In de steden zien we echter grote problemen als het om de fietser gaat. Rondom de stations en in de 

binnenstad staan fietsen lukraak geparkeerd. Daar moeten meer stallingen en oplaadpunten komen. Denk 

bijvoorbeeld aan (overdekte) fietsenstallingen in alle wijken. Dit zal, net als met meer ruimte voor de voetganger, 

ten koste gaan van de auto in de stad. De SP pleit voor een nauwere samenwerking tussen provincie en 

gemeenten bij de aanleg en verbetering van fietsroutes met rustplekken tussen dorpen en steden. Ook willen wij 

dat op belangrijke punten als dorps- en stadscentra en bij stations de stallingen worden verbeterd. Om de fietsers 

van de toekomst goed op weg te helpen gaat Gelderland werk maken van het verkeersveiligheidslabel voor 

scholen dat al in 8 andere provincies is ingevoerd. Met dit label kunnen scholen aan de slag met 

verkeerseducatie en de verkeersveiligheid rond hun school. Dit juichen wij van harte toe. 

VOLT 

Er komt een dekkend OV-netwerk in heel de provincie en het netwerk van 

fietssnelwegen en -paden breiden we uit. Versneld aanleggen hoogwaardige fietspaden rond steden met 

(sub-)regionale functie als Tiel, Apeldoorn en Culemborg; 

In het verkeer zijn zowel doorstroming als veiligheid belangrijk. In situaties waar op provinciale wegen een 

snelheidsbeperking nodig is, is deze doorgaans al doorgevoerd. Volt wil daarom in het belang van bereikbaarheid 

de snelheid alleen verlagen bij specifieke verkeerssituaties waar nu nog sprake is van een verhoogd risico dat 

alleen met snelheidsverlaging opgelost kan worden. 

 

 

 


